
 
 

Acta Comissió de postgrau 17 abril 2024 
 

Dia: dimecres 17 d'abril 
Hora: 10 hores 
Lloc: A15 
 
 Ordre del dia: 
1. Aprovació de l’acta anterior (15 de gener 2024, adjunta) 
2. Informe del president de la comissió (adjunt) 
3. Estat actual pràctiques externes/TFMs 
4. Aprovació, si s’escau, de la normativa de TFM (adjunt) 
5. Torn obert de paraula 
 
Assistents: Luis Cardona Pascual, José Antonio Fernández López, Jorge Lloberas Cavero, Alberto Maceda Veiga, 
Susana Merino Montero (online), Mª Isabel Navarro Álvarez, Teresa Pagès Costas, Marta Pintó Marijuan, Araceli 
Rosa de la Cruz, Francesc Sabater Comas, Florenci Serras Rigalt, Fausto A. Ulloa Darquea. Albert Martínez García 
(President), Mª Dolors López (Cap de Secretaria) Ana Cuchí, Teresa Xancó. 
Com a convidats: Esther Marrón i Carme Marcet (Convenis i pràctiques) i Magda Grifoll (Vicedegana de Qualitat, 
Innovació i Professionalització) 
Excusa la seva absència Xavier Sans Serra 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
S’aprova per unanimitat 
 
2. Informe president de la comissió 
 
2.1. Pressupost dels màsters 2024: 
Es va fer una proposta inicial amb un termini d’al·legacions amb els següents criteris: 
1. Pressupost semblant al de l’any passat millorat en tots els casos 
2. afegir els diners rebuts per l’excel·lència dels màsters 
Passat el temps d’al·legació, es va procedir a fer el repartiment administratiu. Uns dies després, tres màsters 
van mostrar desacord perquè hi ha hagut un augment de matriculació. Es fa un estudi i es fa una altra proposta 
que implica l’aportació de més diners reservats per a la facultat per tal d’ajustar els pressupostos al que sortia 
en l’anàlisi considerant els crèdits matriculats del 23-24 i al que s’havia pressupostat inicialment. 
 
La primera proposta era: 

 



 
 

La segona proposta és: 

 
Pel 2025, el pressupost serà inferior perquè s’hauran de guardar diners de facultat per a la convocatòria de 
material docent. 
Es passa per aprovació. 
 
 
2.2. Modificacions dels màsters 
En un inici, aquest era el calendari que es va proposar: 
 

 
 
Després d’una reunió amb la vicerectora, hi ha punts que s’han de comentar: 
. El MIA està en procediment de Modificació Substancial (MS) per implementar-se el 2024-25 
. Els altres màsters han de programar les MS o Re-verificacions (RV) per abans del 2029-30 
. La RV suposa que es perd l’excel·lència 
. Les sol·licituds de tots les canvis que es volen fer s’han d’enviar a finals de maig (no al setembre com s’havia 
previst). En el cas de la RV, es pot fer la sol·licitud en setembre-octubre. 



 
 

. Els màsters que només volen fer Modificacions No Substancials (MNS), no cal que segueixin aquest calendari, 
només hauran de sol·licitar les MNS quan es faci la crida (setembre-octubre) 
. Els màsters que compleixen amb les condicions del RD, no han de fer les adaptacions (canviar competències 
per resultats d’aprenentatge,...) si no volen fins que no se’ls obligui a fer-ho (temps indefinit). 
 
Amb aquestes premisses, s’ha de revisió la previsió i donar una resposta a vicerectorat el més aviat possible. 
Es dona de temps fins el dimarts 23 d’abril per confirmar o canviar la data. 
 
2.3. Plans de millores 
En breu, la Dra. Magda Grifoll es posarà en contacte amb els coordinadors dels màsters per a que facin una 
revisió dels plans de millora. Per una banda, s’ha detectat que les modificacions no substancials que s’han fet 
en els darrers cursos no constaven en els plans de millora anuals. Es demana que els coordinadors revisin 
aquestes modificacions i, quan es reuneixin amb la Magda, es faci la introducció en els documents dels PM. Per 
altra banda, s’han d’introduir obligatòriament les millores suggerides pels Comitès d’Avaluació Externa de les 
darreres acreditacions dels ensenyaments. La Magda ja té el llistat d’aquests suggeriments extrets dels informes 
i parlarà amb cada coordinador per poder implementar el PM. 
 
2.4. Tipologia d’activitats acadèmiques de les assignatures 
Vicerectorat ens ha enviat l’informe de les irregularitats en les activitats. Els coordinadors han de fer un repàs 
d’aquestes irregularitats i vetllar per a que es compleixi la normativa. 
Es demana als coordinador que revisin les incidències i que enviïn les justificacions d’aquestes evidències abans 
del 15 de maig de 2024. 
 
2.5. Optativitat en els ensenyaments 
Vicerectorat ens ha enviat les informe de les ratios d’optativitat. Els coordinadors han de revisar l’oferta i ajustar-
se millor a aquestes ratios establertes. Aquesta revisió pot passar per: 
. eliminar aquelles optatives amb poca demanda 
. fusionar temaris de dues optatives en una 
. fer modificacions en el pla d’estudis per incrementar el creditatge d’optativitat respecte l’obligatorietat i això 
permetria una major oferta d’optatives. 
 
2.6. Aules docents 
En els darrers mesos s’han fet els següents canvis en aules docents: 
 
A06 canvi de mobiliari: taules i cadires que ocupen menys. En l’actualitat hi ha un aforament de 42 però 

s’ampliarà a 63. Canvi de projector. Instal·lació d’endolls.   
A12 instal·lació d’endolls. Canvi de projector 
A14 canvi mobiliari cadires i taules: es manté l’aforament de 60 però ara les taules són mòbils. Instal·lació 

d’endolls 
 
2.7. Estada d’alumnes al juliol 
Rectorat s’ha posat dur respecte les estades voluntàries que fan els nostres estudiants dels graus en laboratoris 
de la facultat. Aquestes estades, si no són reglades, no es poden fer perquè l’alumnat no gaudiria d’assegurança. 
Si són reglades, s’haurien de considerar com a extracurriculars i, per tant, ser remunerades, cosa que no és 
viable en els nostres departaments. Amb aquest panorama, deganat ha estat pensant alguna solució per a que, 
al menys podem garantir que els alumnes de grau puguin estar en els nostres laboratoris o en sortides de camp 
durant el mes de juliol, que és un activitat freqüent fins ara. La solució passa per crear un curs de Formació 
Permanent de facultat en que puguin participar els diferents laboratoris i seccions de la facultat que vulguin 
acollir estudiants. Això facilitaria que, com que l’alumnat està matriculat, ja tindria l’assegurança.  
Si volem que aquest juliol ja poguessin venir estudiants, la proposta del curs s’ha de presentar abans del 15 de 
maig.  



 
 

Després d’una primera reunió informativa als caps de departament i/o representants de secció, hem decidit 
crear una comissió per tal d’elaborar la sol·licitud del curs que serà presidida per la Magda Grifoll la qual, com a 
vicedegana de qualitat, innovació i professionalització, hauria d’actuar com a directora del curs per ser aquest 
un curs transversal de facultat. Aquesta comissió hauria d’estar composada per un o més representants de cada 
secció que vulgui participar (s’ha dement als caps de departament que faciliten els noms del professorat 
interessat en formar part d’aquesta comissió). 
 
2.8. Document sobre confidencialitat en els TFM 
S’està revisant el document que s’ha de signar en el cas de confidencialitat del TFM ja que falta alguna 
informació. Tan bon punt estigui enllestit, s’enviarà a tots els coordinadors.  
 
2.9. Idioma dels ensenyaments 
Vicerectorat ha enviat un document amb les directrius que s’ha acordat a nivell de les Universitats catalanes 
respecte l’ús del català en els ensenyaments oficials (adjunt) i la taula de l’ús d’aquesta llengua (adjunt). 
Entenem que els nostres màsters tenen un percentatge elevat d’estudiants de fora de Catalunya pel que, en 
principi, seguiríem les directrius. Aquest document és merament informatiu. 
 
2.10. Convocatòria material docent 2025 
Vicerectorat ha convocat la segona convocatòria de material docent de centres (2024-2026). En la primera 
convocatòria, la facultat va adquirir la instrumentació per a implementar la sala de microscòpia digital, abastir 
els laboratoris docents de microscopis digitals i lupes, i adquirir aparells de laboratori. En aquesta segona 
convocatòria, la facultat ha decidit fer la sol.licitud en el 2025. Per tant, s’ha de pensar en quina instrumentació 
és necessària per a les activitats docents. En febrer de 2025 s’ha de tenir la sol.licitud preparada. 
 
2.11. Web dels màsters 
L’Ana Cuchí comenta que des de l’Oficina de Desenvolupament Webs s’ha detectat que algunes webs de 

facultats i d’altres webs de la UB tenen vídeos d’UBtv incrustats. Aquests vídeos apunten a un servidor de vídeo 

(nws.nice264.com) que en pocs dies deixarà de funcionar ja que des de fa uns mesos vam migrar els arxius de 

vídeo a una nova plataforma (Kaltura) i l’anterior servidor de vídeo es donarà de baixa. És per això que cal 

actualitzar el codi d’incrustació d’aquests vídeos. En la fitxa del vídeo concret UBtv (www.ub.edu/ubtv) a sota 

de Player del vídeo, a “compartir”, hi ha el codi embed nou i amb això ja quedarà corregit.  

Per altra banda també de cara al proper trimestre es crearà un apartat nou a la fitxa adreçada als futurs 

estudiants en què es podrà enllaçar informació resident a la facultat o al grad sobre els horaris. Per publicar-ho 

cal que la facultat faciliti un document on s’indiquin tots els graus i màsters amb els enllaços (text i url) en els 

tres idiomes. 

 
2.12. Cursos aprovats en el Consell executiu de l’agència de postgrau del 21 de febrer 2024  
PROJECT MANAGEMENT EN INDÚSTRIA FARMACÈUTICA I BIOMÈDICA 
PHYLOGENOMICS AND POPULATION GENOMICS: INFERENCE AND APPLICATIONS 
MONITORATGE D'ASSAIGS CLIŃICS 
 
CURSOS DE L’IUSC: 
MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES (Proposta Principal) Presencial 
MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES (Proposta Principal) A distància 
ENERGIES RENOVABLES Proposta Subordinada a MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES Presencial 
ENERGIES RENOVABLES Proposta Subordinada a MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES A distància 
EDUCACIÓ I COMUNICACIÓ AMBIENTAL Presencial 
EDUCACIÓ I COMUNICACIÓ AMBIENTAL A distància 
DIAGNOSI AMBIENTAL Presencial 

http://www.ub.edu/ubtv


 
 

DIAGNOSI AMBIENTAL A distància 
ANÀLISI AMBIENTAL Proposta Subordinada a MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES Presencial 
ANÀLISI AMBIENTAL Proposta Subordinada a MEDI AMBIENT I ENERGIES RENOVABLES A distància 
 
3. Estat actual pràctiques externes/TFMs 
L’Esther Marron i na Carme Marcet comenten les problemàtiques administratives derivades de la nova llei de 
pràctiques externes i presenten un document amb les instruccions. Entre d’altres coses, es decideix que, en el 
cas de les pràctiques que es fan en la UB, la tutoria externa (sense càrrega docent) recaurà sobre la figura del 
vicedeganat acadèmic, de la mateixa manera que es farà amb els TFG. 
Per altra banda, obliguen indicar el calendari dels TFMs. S’accepta posar flexibilitat horària (p.ex. de 8 a 20h) i 
s’ha d’indicar el nombre de dies i la data final no ha de ser posterior a la lectura del TFM i sempre anterior al 12 
de setembre. 
Caldria que, en els plans docents dels màsters que figuren a la web, facin constar el màxim de 500 hores de la 

part experimental (o pràctiques) de l’assignatura del TFM. Això només seria en el cas dels 3 màsters que 

sobrepassen aquestes hores (Aqüicultura, Genètica i Immunologia). Finalment, s’obliga als alumnes majors de 

28 anys que contractin una assegurança (4,80€). 

El document amb les indicacions per a la gestió dels TFM al GIPE s’enviarà als coordinadors un cop revisat. 

4. Aprovació, si s’escau, de la normativa de TFM (adjunt) 
S’aprova per unanimitat 
 
5. Torn obert de paraula 
No hi ha cap intervenció 
 
6. Afers de tràmits 
Es presenta per la seva aprovació activitat de  curta durada pel curs 2023-24 del Dr. Alejandro Sánchez Pla amb 
el nom “Targeted Metabolomics Data Analysis: Unlocking Insights with Machine Learning AI, and Statistics”. 
També es presenta per la seva aprovació el curs de Formació Permanent pel curs 2024-25 Agroecologia i 
Agricultura Ecològica del Dr. Xavier Sans”  
 
 

 
Sense més temes a tractar la sessió acaba 11:52 hores 
 
La secretària de la comissió      President de la comissió 
 
 
 
 
 
 
 
Sra. Dolors López       Dr. Albert Martínez 


